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Rada Powiatu Wołowskiego 

Radni-Sesja 

Protokół nr LXII/23 

LXII Sesja w dniu 31 sierpnia 2023 r. Obrady rozpoczęto 31 sierpnia 2023 o godz. 14:30, a 

zakończono 5 września 2023 r. o godz. 15:19. 

 

Obecni: 

1. Stanisław Borkowski  

2. Janusz Dziarski  

3. Artur Fojt  

4. Michał Gołąb  

5. Bartosz Granat  

6. Jarosław Iskra  

7. Stanisław Jastrzębski  

8. Kamil Jeżyna  

9. Janusz Kawalec 

10. Wacław Kwiek  

11. Maciej Nejman 

12. Kazimierz Pakulski 

13. Zbigniew Posacki  

14. Zbigniew Skorupa  

15. Józef Szumilas  

16. Urszula Wojtyło 

17. Anna Wróbel  

 

W posiedzeniu uczestniczyli również: 

Skarbnik Powiatu - Artur Michałuszek 

Sekretarz Powiatu – Andrzej Nejman 

Siostra Dyrektor Zespołu Placówek Opiekuńczo – Wychowawczych „Wiosna” w Krzydlinie 

Małej – Agata Wójcik. 

Prezes Stowarzyszenia Osób Niepełnosprawnych w Wołowie – Elżbieta Bereza. 

Wiceprezes Stowarzyszenia Osób Niepełnosprawnych w Wołowie – Aleksandra Zagórska. 

Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie – Małgorzata Tkaczyk. 

Dyrektor Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej w Wołowie – Anna Janus. 

Wiceprzewodnicząca Rady Seniorów – Stanisława Mrozek. 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy – Robert Stępień. 

 

1. Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Rady otworzył LXII Sesję Rady Powiatu Wołowskiego w dnia 31.08.2023 r.  

Przewodniczący Rady poprosił o sprawdzenie kworum.  
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Przewodniczący stwierdził, że w posiedzeniu uczestniczy 14 Radnych , nieobecnych 3. Rada 

Powiatu jest władna do podejmowania decyzji.  

 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował o wniosku złożonym przez radną Urszulę 

Wojtyło, poprosił radną o zabranie głosu. 

 

Radna Wojtyło w imieniu Klubu Porozumienie Powiatowe Wspólnota w dniu 30 sierpnia 

2023 r. złożyła wniosek wraz z projektem uchwały, który ma doprowadzić do zmiany 

uchwały z dnia 22 września 2021r. w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami 

stanowiącymi własność powiatu wołowskiego. Jednocześnie poprosiła o rozszerzenie 

porządku obrad na wniosek Klubu Radnych Porozumienie Powiatowe Wspólnota o punkt: 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady w sprawie zmiany uchwały nr 

XXXIX/209/21 Rady Powiatu Wołowskiego z dnia 22 września 2021 r. w sprawie zasad 

gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Powiatu Wołowskiego. 

 

Pan Starosta jako przewodniczący Zarządu Powiatu Wołowskiego złożył kolejny wniosek 

dotyczący dwóch kolejnych rozszerzeń porządku: rozpatrzenie projektu oraz podjęcie 

uchwały Rady w sprawie zmiany uchwały nr LIX/280/23 Rady Powiatu Wołowskiego z dnia 

30 marca 2023 r. w sprawie określenia zadań, na które przeznaczone zostaną środki 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 r. oraz rozpatrzenie 

projektu oraz podjęcie uchwały Rady w sprawie przyjęcia Programu Profilaktycznego w 

Zakresie Promowania i Wdrażania Prawidłowych Metod Wychowawczych w Stosunku do 

Dzieci w Rodzinach Zagrożonych Przemocą Domową w Powiecie Wołowskim na lata 2023- 

2027. 

 

Przewodniczący zapytał Radnych, czy do tego porządku obrad są jakieś uwagi.   

 

Wobec braku głosów przystąpiono do głosowania.  

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów nr LX/23 oraz LXI/23. 

4. Wnioski i oświadczenia obywatelskie. 

5. Sprawozdanie z działalności Placówki Opiekuńczo - Wychowawczej Typu 

Socjalizacyjnego w Wołowie za 2022 rok. 

6. Informacja n/t działalności Zespołu Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych 

„Wiosna”  

w Krzydlinie Małej w 2022 roku. 

7. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w 
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Wołowie za 2022 rok. 

8. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady w sprawie ustalenia 

wysokości opłaty za zakwaterowanie w Bursie Szkolnej w Centrum Kształcenia 

Zawodowego i Ustawicznego w Wołowie. 

9. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu i działalności Zarządu 

między sesjami. 

10. Informacja Przewodniczącego Rady na temat działalności w okresie 

międzysesyjnym. 

11. Interpelacje i zapytania radnych. 

12. Wnioski i oświadczenia radnych. 

13. Wolne głosy, komunikaty. 

14. Zakończenie obrad. 

 

Głosowano w sprawie: 

 Rozszerzenie porządku obrad na wniosek Klubu Radnych Porozumienie Powiatowe 

Wspólnota o punkt: Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady w sprawie zmiany 

uchwały nr XXXIX/209/21 Rady Powiatu Wołowskiego z dnia 22 września 2021 r. w 

sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Powiatu 

Wołowskiego. 

  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Stanisław Borkowski , Janusz Dziarski , Artur Fojt , Jarosław Iskra , Janusz Kawalec, 

Wacław Kwiek , Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki , Zbigniew Skorupa 

, Józef Szumilas , Urszula Wojtyło, Anna Wróbel  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Stanisław Jastrzębski  

NIEOBECNI (3) 

Michał Gołąb , Bartosz Granat , Kamil Jeżyna  

 

Punkt został wprowadzony do porządku obrad. 
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Głosowano w sprawie: 

 Rozszerzenie porządku obrad o punkt: Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady w 

sprawie zmiany uchwały nr LIX/280/23 Rady Powiatu Wołowskiego z dnia 30 marca 2023 r. 

w sprawie określenia zadań, na które przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 r. .  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Stanisław Borkowski , Janusz Dziarski , Artur Fojt , Jarosław Iskra , Stanisław Jastrzębski , 

Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki , 

Zbigniew Skorupa , Józef Szumilas , Urszula Wojtyło, Anna Wróbel  

NIEOBECNI (3) 

Michał Gołąb , Bartosz Granat , Kamil Jeżyna  

 

Punkt został wprowadzony do porządku obrad. 

 

Głosowano w sprawie: 

 Rozszerzenie porządku obrad o punkt: Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady w 

sprawie przyjęcia Programu Profilaktycznego w Zakresie Promowania i Wdrażania 

Prawidłowych Metod Wychowawczych w Stosunku do Dzieci w Rodzinach Zagrożonych 

Przemocą Domową w Powiecie Wołowskim na lata 2023- 2027..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Stanisław Borkowski , Janusz Dziarski , Artur Fojt , Jarosław Iskra , Stanisław Jastrzębski , 

Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki , 

Zbigniew Skorupa , Józef Szumilas , Urszula Wojtyło, Anna Wróbel  

NIEOBECNI (3) 
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Michał Gołąb , Bartosz Granat , Kamil Jeżyna  

 

Punkt został wprowadzony do porządku obrad. 

 

Proponowany porządek po zmianach. 

1. Otwarcie sesji.

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołów nr LX/23 oraz LXI/23.

4. Wnioski i oświadczenia obywatelskie.

5. Sprawozdanie z działalności Placówki Opiekuńczo - Wychowawczej Typu Socjalizacyjnego w 

Wołowie za 2022 rok.

6. Informacja n/t działalności Zespołu Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych „Wiosna” w Krzydlinie 

Małej w 2022 roku.

7. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wołowie za 2022 rok.

8. Rozszerzenie {Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady w sprawie zmiany uchwały nr 

LIX/280/23 Rady Powiatu Wołowskiego z dnia 30 marca 2023 r. w sprawie określenia zadań, na które 

przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 r.}

9. Rozszerzenie {Rozpatrzenie projektu praz podjęcie uchwały Rady w sprawie przyjęcia Programu 

Profilaktycznego w Zakresie Promowania i Wdrażania Prawidłowych Metod Wychowawczych w 

Stosunku do Dzieci w Rodzinach Zagrożonych Przemocą Domową w Powiecie Wołowskim na lata 2023- 

2027}.

10. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady w sprawie ustalenia wysokości opłaty za 

zakwaterowanie w Bursie Szkolnej w Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Wołowie.

11. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady w sprawie zmiany uchwały nr XXXIX/209/21 

Rady Powiatu Wołowskiego z dnia 22 września 2021 r. w sprawie zasad gospodarowania 

nieruchomościami stanowiącymi własność Powiatu Wołowskiego.

12. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu i działalności Zarządu między sesjami.

13. Informacja Przewodniczącego Rady na temat działalności w okresie międzysesyjnym.

14. Interpelacje i zapytania radnych.

15. Wnioski i oświadczenia radnych.

16. Wolne głosy, komunikaty.

17. Zakończenie obrad. 

 

Głosowano w sprawie: 
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Przyjęcie proponowanego porządku obrad ze zmianami.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Stanisław Borkowski , Janusz Dziarski , Artur Fojt , Jarosław Iskra , Stanisław Jastrzębski , 

Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki , 

Zbigniew Skorupa , Józef Szumilas , Urszula Wojtyło, Anna Wróbel  

NIEOBECNI (3) 

Michał Gołąb , Bartosz Granat , Kamil Jeżyna  

 

3. Przyjęcie protokołów nr LX/23 oraz LXI/23. 

 

Wobec braku głosów przystąpiono do głosowania.  

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu nr LX/23..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Stanisław Borkowski , Janusz Dziarski , Artur Fojt , Jarosław Iskra , Stanisław Jastrzębski , 

Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki , 

Zbigniew Skorupa , Józef Szumilas , Urszula Wojtyło, Anna Wróbel  

NIEOBECNI (3) 

Michał Gołąb , Bartosz Granat , Kamil Jeżyna  

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu nr LXI/23..  
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Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Stanisław Borkowski , Janusz Dziarski , Artur Fojt , Jarosław Iskra , Stanisław Jastrzębski , 

Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki , 

Zbigniew Skorupa , Józef Szumilas , Urszula Wojtyło, Anna Wróbel  

NIEOBECNI (3) 

Michał Gołąb , Bartosz Granat , Kamil Jeżyna  

4. Wnioski i oświadczenia obywatelskie. 

Brak wniosków. 

Wobec tego przystąpiono do punktu kolejnego. 

 

5. Sprawozdanie z działalności Placówki Opiekuńczo - Wychowawczej Typu 

Socjalizacyjnego w Wołowie za 2022 rok.  

W dyskusji wzięli udział: 

Pani dyrektor Anna Janus poinformowała o zmianach, jakie czekają placówki opiekuńczo – 

wychowawcze . Placówki będą funkcjonowały według nowelizacji ustawy, która mówi iż w 

2035 roku zostaną zmienione na Dzienne Ośrodki Wsparcia Pieczy Zastępczej. Będą to 

ośrodki, które będą świadczyły usługi środowiskowe dla rodzin zastępczych bądź będą to 

krótkookresowe całodobowe pobyty w formie turnusów dla dzieci i ich rodzin. Następnie 

pokrótce przedstawiła sprawozdanie z działalności za rok 2022. 

 

Przewodniczący Rady pytał o to, czy w placówce przebywają także dzieci uzależnione np. od 

Internetu, telefonów, tabletów? 

 

Dyrektor Anna Janus odpowiedziała, że w placówce przebywają dzieci o różnych 

przypadłościach, natomiast telefon jest własnością prywatną, którą zgodnie z regulaminem 

placówki dzieci zobowiązane są do oddania w czasie pory nocnej. 

 

Pan Starosta pytał o to, czy przeprowadzone leczenie ortodontyczne było sponsorowane przez 

klinikę? 
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Pani Janus odpowiedziała twierdząco, zaznaczając że leczenie zostało wykonane w klinice 

Dental Med we Wrocławiu.  

 

Radna Anna Wróbel zadała pytanie odnośnie miejsca przeznaczonego na  jedno dziecko oraz 

jak wygląda rozkład szkół? 

Pani Dyrektor wyjaśniła, że przeniesienia między szkołami wniknęło z tego powodu, iż 

uczniem było dziecko przebywające w placówce w Krzydlinie, dlatego też zależało na tym 

aby zostało w środowisku rówieśniczym. 

 

Wobec braku dalszych głosów przystąpiono do punktu kolejnego. 

 

 6. Informacja n/t działalności Zespołu Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych 

„Wiosna” w Krzydlinie Małej w 2022 roku. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

Siostra Dyrektor Małgorzata Wójcik omówiła pokrótce działalność Zespołu Placówek 

Opiekuńczo – Wychowawczych „Wiosna” w Krzydlinie Małej. 

 

Przewodniczący Rady złożył podziękowania za trud włożony w pracę z dziećmi. 

Radna Urszula Wojtyło podziękowała Siostrze Dyrektor za pracę z dziećmi. 

 

Wobec braku dalszych głosów przystąpiono do punktu kolejnego. 

7. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wołowie za 

2022 rok. 

W dyskusji wzięli udział: 

 

Przewodniczący ogłosił 5 minutową przerwę z powodów problemów 

technicznych. 

 

Po przerwie 15:32 

Pani kierownik Małgorzata Tkaczyk przedstawiła sprawozdanie z działalności PCPR-u w 

Wołowie. 
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Radny Stanisław Jastrzębski pytał panią kierownik o przywileje jakie posiadają osoby  

z orzeczeniem? 

 

Pani kierownik  Małgorzata Tkaczyk wyjaśniła, że orzecznictwo dotyczy pomocy społecznej, 

np. ulgi w przejazdach pkp i pks. 

 

Wobec braku dalszych głosów przystąpiono do punktu kolejnego. 

 

8. Rozszerzenie {Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady w sprawie zmiany 

uchwały nr LIX/280/23 Rady Powiatu Wołowskiego z dnia 30 marca 2023 r. w sprawie 

określenia zadań, na które przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 r.} 

 

 W dyskusji wzięli udział: 

 Pan Dyrektor Robert Stępień przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. W związku 

z niewykorzystaniem środków w wysokości 100 000,00 zł. przez Powiatowy Urząd Pracy w 

Wołowie w zakresie rehabilitacji zawodowej konieczne jest dokonanie przeniesienia środków 

na zadania realizowane przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Wołowie w zakresie 

rehabilitacji społecznej tj.:  

- „ przyznawanie środków na podjęcie działalności gospodarczej, rolniczej albo wniesienie 

wkładu do spółdzielni socjalnej” w wysokości 50 000,00 zł  

- „ zwrot kosztów wyposażenia stanowiska pracy osoby niepełnosprawnej” w wysokości 50 

000,00 zł.,  

przenosi się na zadania:  

- „dofinansowanie do turnusów rehabilitacyjnych” w wysokości 15 000,00 zł. oraz  

- „dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i środki 

pomocnicze” w wysokości 85 000,00 zł.  

Dodatkowo z zadania „dofinansowanie do likwidacji barier architektonicznych, w 

komunikowaniu się i technicznych,” przenosi się 10 000,00 zł na zadanie „dofinansowanie 

zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze” tym 

samym całkowita kwota na to zadanie ulega zwiększeniu na 371 672,00zł.  

Ponadto zgodnie z pismem z dnia 28.06.2023 r. Prezesa Zarządu PFRON przyznano dla 

powiatu wołowskiego dodatkowe środki w wysokości 5,00 zł., które przeznacza się na 

zadanie:  

- „dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i środki 

pomocnicze”.  

Ogółem środki na zadania z zakresu rehabilitacji zawodowej wynoszą 0,00 zł a na zadania z 

zakresu rehabilitacji społecznej wynoszą 671 677,00 zł.  

Środki w pozostałych zadaniach pozostają bez zmian.  

Nowy podział środków dokonany został przy uwzględnieniu potrzeb osób niepełnosprawnych 
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z terenu powiatu wołowskiego oraz na podstawie złożonych wniosków.  

Uchwała jest zasadna i celowa.  

 

Pani Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wołowie Małgorzata Tkaczyk 

wyjaśniła, że przekazane środki przez Urząd Pracy w Wołowie zostaną przeznaczone w 

wysokości 15 000 pln na dofinansowanie turnusów rehabilitacyjnych oraz 85 000 pln na 

dofinansowanie w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne oraz środki pomocnicze. 

Kwotę 10 000 pln także zostaną przeniesione na w/w zadanie. 

 

Komisja Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

Komisja Zdrowia i Polityki Społecznej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wobec braku głosów przystąpiono do głosowania. 

 Głosowano w sprawie: 

 Rozpatrzenia projektu oraz podjęcie uchwały Rady w sprawie zmiany uchwały nr 

LIX/280/23 Rady Powiatu Wołowskiego z dnia 30 marca 2023 r. w sprawie określenia zadań, 

na które przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2023 r. 

 Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

 ZA (14) 

Stanisław Borkowski , Janusz Dziarski , Artur Fojt , Jarosław Iskra , Stanisław Jastrzębski , 

Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki , 

Zbigniew Skorupa , Józef Szumilas , Urszula Wojtyło, Anna Wróbel  

NIEOBECNI (3) 

 Michał Gołąb , Bartosz Granat , Kamil Jeżyna  

 

9. Rozszerzenie {Rozpatrzenie projektu praz podjęcie uchwały Rady w sprawie 

przyjęcia Programu Profilaktycznego w Zakresie Promowania i Wdrażania 

Prawidłowych Metod Wychowawczych w Stosunku do Dzieci w Rodzinach Zagrożonych 

Przemocą Domową w Powiecie Wołowskim na lata 2023- 2027}. 
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W dyskusji wzięli udział: 

 Pani Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wołowie Małgorzata Tkaczyk 

przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Art. 6 ust. 3 pkt 2 ustawy o 

przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie (Dz. U. 2021.0.1249 t.j.) określa, iż do zadań 

własnych powiatu należy w szczególności opracowanie i realizacja programów służących 

działaniom profilaktycznym mającym na celu udzielenie specjalistycznej pomocy, zwłaszcza 

w zakresie promowania i wdrożenia prawidłowych metod wychowawczych  w stosunku do 

dzieci  w rodzinach zagrożonych przemocą domową.  Celem Programu jest promowanie i 

wdrażanie prawidłowych metod wychowawczych w rodzinach. W związku z powyższym 

zasadne jest podjęcie Uchwały o Programie Profilaktycznym w Zakresie Promowania i 

Wdrażania Prawidłowych Metod Wychowawczych w Stosunku do Dzieci  w Rodzinach 

Zagrożonych  Przemocą Domową   w Powiecie Wołowskim na lata 2023- 2027.  

 

Komisja Zdrowia i Polityki Społecznej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wobec braku głosów przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Rozszerzenie {Rozpatrzenie projektu praz podjęcie uchwały Rady w sprawie przyjęcia 

Programu Profilaktycznego w Zakresie Promowania i Wdrażania Prawidłowych Metod 

Wychowawczych w Stosunku do Dzieci w Rodzinach Zagrożonych Przemocą Domową w 

Powiecie Wołowskim na lata 2023- 2027}..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Stanisław Borkowski , Janusz Dziarski , Artur Fojt , Jarosław Iskra , Stanisław Jastrzębski , 

Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki , 

Zbigniew Skorupa , Józef Szumilas , Urszula Wojtyło, Anna Wróbel  

NIEOBECNI (3) 

Michał Gołąb , Bartosz Granat , Kamil Jeżyna  

 

10. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady w sprawie ustalenia wysokości 
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opłaty za zakwaterowanie w Bursie Szkolnej w Centrum Kształcenia Zawodowego i 

Ustawicznego w Wołowie. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt wraz z uzasadnieniem. 

 

Dyrektor Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Wołowie z uwagi na poprawę 

standardu pobytu w bursie zwróciła się z prośbą o zmianę stawki obowiązującej dla 

wszystkich uczniów i kursantów korzystających z bursy.  

 

Została przeprowadzona analiza kosztów za okres od kwietnia do czerwca 2023 r z której 

wynika, iż koszty, z wyłączeniem kosztów wynagrodzeń, kształtują się na poziomie : 

10.255,62 zł 

 

Energia –2.000,800 zł 

Ogrzewanie -5.509,92 zł 

Woda-610,71 zł 

Śmieci-796,50 zł 

zakupy( środki czystości) 1.337,69 zł 

Razem koszty utrzymania: 10.255,62 zł 

 

Koszt utrzymania 1 ucznia w bursie – 341,85  zł 

W dyskusji wzięli udział: 

Starosta Janusz Dziarski dodał, że opłaty zostały dodatkowo przekalkulowane na podstawie 

ponoszonych kosztów. 

 

Komisja Edukacji, Kultury i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wobec braku głosów przystąpiono do glosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady w sprawie ustalenia wysokości opłaty za 

zakwaterowanie w Bursie Szkolnej w Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w 

Wołowie..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
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Stanisław Borkowski , Janusz Dziarski , Artur Fojt , Jarosław Iskra , Stanisław Jastrzębski , 

Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki , 

Zbigniew Skorupa , Józef Szumilas , Urszula Wojtyło, Anna Wróbel  

NIEOBECNI (3) 

Michał Gołąb , Bartosz Granat , Kamil Jeżyna  

 

11. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady w sprawie zmiany uchwały nr 

XXXIX/209/21 Rady Powiatu Wołowskiego z dnia 22 września 2021 r. w sprawie zasad 

gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Powiatu Wołowskiego. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

 Radna Urszula Wojtyło dodała, że pierwotny projekt został poprawiony ze względu na 

zastrzeżenia pana mec. Cichego.  

 

Radny Zbigniew Skorupa dodał, że należy jak najszybciej zacząć procedować uchwałę z 

naniesionymi autopoprawkami. Podjęta uchwała daje swobodę dla Stowarzyszenia w dalszym 

procedowaniu. Poinformował, że opinia Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i 

Środowiska jest pozytywna. 

 

Prezes Stowarzyszenia Osób Niepełnosprawnych w Wołowie Elżbieta Bereza podziękowała 

radnym za pochylenie się nad sprawą. 

 

Starosta Janusz Dziarski dodał, że projekt został przygotowany i zaopiniowany przez mec. 

Cichego. Zaznaczył, że po osiągnięciu konsensusu należy jak najszybciej podjąć w/w 

uchwałę. 

 

Radny Zbigniew Posacki zwrócił uwagę na zapis dotyczący działalności. 

 

Pani prezes Elżbieta Bereza wyjaśniła, że należałoby rozszerzyć zapisy, ponieważ 

stowarzyszenie prowadzi działalność leczniczą, opiekuńczo – wychowawczą, rehabilitacyjną 

oraz edukacyjną. Dobudowa nowego skrzydła ma na celu otwarcie stowarzyszenia na dzieci 

w wieku 0 do 3 lat. Warto byłoby zaznaczyć działalność według statutu Stowarzyszenia, aby 

uniknąć barier które mogą zaistnieć podczas dalszego procedowania. 
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(Ad Vocem) 

Radna Urszula Wojtyło zaproponowała ogłoszenie 5 minutowej przerwy w celu uzgodnienia 

stanowiska. 

 

Starosta Janusz Dziarski wyjaśnił, że istniała potrzeba ustalenia konkretnych kryteriów 

dotyczących przyznawania rabatów. 

 

Pani Elżbieta Bereza pozwoliła odczytać treść ustawy.  

 

(Ad Vocem) 

Zbigniew Skorupa dopytywał o to czy zapis „na rzecz osób niepełnosprawnych” zablokuje 

możliwości podejmowania dalszych działań? 

 

Wiceprezes Stowarzyszenia Osób Niepełnosprawnych Aleksandra Zagórska dodała, że 

Stowarzyszeniu zależy na rozbudowaniu edukacji dla dzieci. Stowarzyszenie ma służyć także 

innych organizacjom powiatowym. 

 

Prezes Elżbieta Bereza dodała, ze do stowarzyszenia zgłaszają się osoby, które nie są osobami 

niepełnosprawnymi, co daje możliwość zapobiegania niepełnosprawnościom. 

 

Radny Artur Fojt poprosił o ostrożność w sprawie legislacji uchwały z autopoprawkami do 

autopoprawki uchwały. Poprosił także o ogłoszenie 5 minutowej przerwy i zwołanie 

poszczególnych komisji w celu właściwego procedowania uchwały. 

 

Radny Maciej Nejman dodał, że ustawa o gospodarce nieruchomościami ma stricte określone 

katalogi. 

 

Radny Zbigniew Posacki zaproponował, aby umieścić zapis „dominująca” w przypadku 

działalności. 

 

Radna Anna Wróbel wyraziła swój dyskomfort odnośnie podejmowania uchwały bez 

zaopiniowania przez mec. Cichego. Radna również odniosła się do ogłoszenia przerwy w 

obradach, aby przygotować ostateczny wniosek. 

 (Ad Vocem) 
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Pan Maciej Nejman odniósł się do braku obecności obsługi prawnej podczas obrad. Poprosił o 

ogłoszenie 5 minutowej przerwy. 

 

(Ad Vocem) 

Pan Zbigniew Skorupa przychylił się do wypowiedzi radnej Wróbel, dotyczącej konsultacji 

prawniczej. 

 

(Ad Vocem) 

Radna Urszula Wojtyło wyraziła swoje oburzenie z powodu braku obsługi prawnej podczas 

obrad. 

 

(Ad Vocem) 

Starosta Janusz Dziarski brak obecności obsługi prawnej wynika z zaplanowanego wcześniej 

spotkania, gdzie wymagana była obecność pana mecenasa. 

 

Radny Maciej Nejman pytał o to czy uchwałą, która została zaprezentowana na posiedzeniu 

komisji otrzymała akceptację prawną? 

Udział w dalszej dyskusji odnośnie procedowania uchwały oraz ogłoszenia przerwy wzięli: 

radny Artur Fojt, Maciej Nejman, Urszula Wojtyło, Anna Wróbel, Prezes Stowarzyszenia 

Elżbieta Bereza oraz radni Wacław Kwiek, Zbigniew Skorupa, Stanisław Jastrzębski.  

 

Radna Urszula Wojtyło złożyła wniosek formalny o ogłoszenie przerwy w 

obradach do dnia 5 września 2023 r. do godz. 14.00. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wniosek formalny p. U. Wojtyło w sprawie ogłoszenia przerwy w obradach do 5.09.2023 r. 

godz.14.00.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 
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Stanisław Borkowski , Janusz Dziarski , Artur Fojt , Jarosław Iskra , Janusz Kawalec, 

Wacław Kwiek , Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew Skorupa , Józef Szumilas , 

Urszula Wojtyło, Anna Wróbel  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Stanisław Jastrzębski , Zbigniew Posacki  

NIEOBECNI (3) 

Michał Gołąb , Bartosz Granat , Kamil Jeżyna  

 

Przewodniczący Rady Powiatu ogłosił przerwę w obradach do dnia  

5 września 2023 r. do godz. 14.00 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Wołowskiego otworzył po przerwie obrady 

LXII sesji w dniu 5 września 2023 r.  

 

Przewodniczący Rady poprosił o sprawdzenie kworum.  

Przewodniczący stwierdził, że w posiedzeniu uczestniczy 17 Radnych , nieobecnych 1.  

Rada Powiatu jest władna do podejmowania decyzji.  

 

Radny Józef Szumilas pytał o to jak zabezpieczone są interesy powiatu w przypadku 

niezgodnego z projektem uchwały wykorzystania nabytej nieruchomości? 

 

Mec. Cichy wyjaśnił, że zabezpieczenie powiatu nie ulega zmianie. Uchwała wskazuje 

jedynie na inne stawki bonifikaty. 

 

Radna Urszula Wojtyło dodała, że jej zdaniem w momencie sprzedaży należałoby sporządzić 

umowę, która chroniłaby interesy powiatu.  

 

Mec. Cichy dodał, że nie ma potrzeby zabezpieczeń w uchwale czy też w umowie. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Wobec braku głosów przystąpiono do głosowania. 
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Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady w sprawie zmiany uchwały nr 

XXXIX/209/21 Rady Powiatu Wołowskiego z dnia 22 września 2021 r. w sprawie zasad 

gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Powiatu Wołowskiego wraz z 

autopoprawką.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Stanisław Borkowski , Janusz Dziarski , Bartosz Granat , Jarosław Iskra , Stanisław 

Jastrzębski , Kamil Jeżyna , Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej Nejman, Kazimierz 

Pakulski, Zbigniew Posacki , Zbigniew Skorupa , Józef Szumilas , Urszula Wojtyło 

NIEOBECNI (3) 

Artur Fojt , Michał Gołąb , Anna Wróbel  

 

12. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu i działalności Zarządu 

między sesjami. 

 W dyskusji wzięli udział: 

 Starosta Janusz Dziarski poinformował o Święcie Policji, które odbyło się w Wołowskim 

Ośrodku Kultury. Dnia 29 sierpnia 2023 r. odbyło się posiedzenie Wojewódzkiej Rady 

Dialogu Społecznego w Brzegu Dolnym, którego tematem była kładka w miejscowości Brzeg 

Dolny. Rozpoczęte zostały prace koncepcyjne w celu zebrani informacji dot. ilości 

mieszkańców korzystającej z kładki. Następnie 1  września br. miała miejsce 84 rocznica 

wybuchu II wojny światowej.  

 

(Ad Vocem) 

Wicestarosta Jarosław Iskra poinformował, iż wiosenny etap remontów dróg został 

zakończony. Pozostało 50 ton paczera, remontowana zostaje droga Prawików – Pogalewo i 

Gródek, na malowanie dróg zostało przeznaczone 200  000 pln. Złożone zostały wnioski na 5 

odcinków dróg w gminie Wińsko. Otrzymane zostały dodatkowe pieniądze, które zostaną 

przeznaczone na remont drogi Węgrzce – Kozowo, Głębowice odcinek 400 metrów. 
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Radny Kamil Jeżyna zadał pytanie odnośnie złożonych 3 wniosków na remonty dróg czy 

znana jest data rozstrzygnięcia rozdania. 

 

(Ad Vocem) 

Radny Jarosław Iskra odpowiedział, iż złożone wnioski dotyczą dróg od Naborowa w 

kierunku Stobna oraz Grodzanów, Prawików i Wały Śląskie. 

 

(Ad Vocem) 

Radny Kamil Jeżyna pytał o możliwość udostępnienia treści wniosków.  

 

Radny Jarosław Iskra odpowiedział twierdząco. 

 

(Ad Vocem) 

Radny Bartosz Granat zaznaczył, iż w 8 edycji Polskiego Ładu nie została uwzględniona 

droga Wołów – Gródek? Czy ta droga zostanie wyremontowana. 

 

Wicestarosta Jarosław Iskra odpowiedział twierdząco. 

 

Radny Zbigniew Posacki pytał o to  czy w ramach 8 edycji został złożony wniosek na 

modernizację drogi w Lubiążu na odcinku Willmanna i Wysokiego? 

 

(Ad Vocem) 

Pan Jarosław Iskra odpowiedział, iż drogi w Lubiążu zostaną zgłoszone w kolejnej edycji. 

 

Radny Maciej Nejman pytał o przełomy na odcinku drogi Prawików. Co dokładnie zostanie 

wykonane? Padły pytania odnośnie przedłożonego planu restrukturyzacyjnego oraz 

zabezpieczenia środków dla PCM, jakie jest zadłużenie PCM? 

 

Starosta Janusz Dziarski odpowiadając na pytania wyjaśnił, że do remontu zostały zgłoszone 

najbardziej zniszczone odcinki. Jeżeli chodzi o PCM, to pan dr Pałys przedłożył program do 

sądu. Wieloletnia Prognoza Finansowa nie przewiduje środków na pokrycie strat.  

 

(Ad Vocem) 

Wicestarosta Jarosław Iskra przedstawił szczegółowy wykaz dróg. 
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Pan Zbigniew Posacki pytał dlaczego nie został złożony wniosek na remont drogi w Lubiążu 

skoro został wykonany projekt.  

 

Starosta Janusz Dziarski wyjaśnił, że wybiera się odcinki które są w najgorszym stanie, oraz 

które generują największe zagrożenie oraz generują odszkodowania.  

 

(Ad Vocem) 

Radny Maciej Nejman pytał o to czy wszystkie zobowiązania wobec PCM – u zostały 

wykonane? 

 

Starosta Janusz Dziarski odpowiedział, iż sytuacja finansowa powiatu jest trudna. Okres w 

jakim jesteśmy zobowiązani do przekazania środków wynosi pół roku i jest on zachowany. 

 

Radny Kamil Jeżyna pytał o to czy przewidując przy aplikowaniu do 8 edycji rządowego 

funduszu Polski Ład udział własny powiatu podjęte zostały prace nad montażem pokrycia 

tego wkładu własnego? Pan Jeżyna prosił również o informację dotyczącą bieżącej straty 

PCM. 

 

Starosta Janusz Dziarski odpowiedział, że termin rozstrzygnięcia 8 naboru nie jest znany. 

Rozpoczęte zostały rozmowy z samorządami. Według posiadanych informacji to bieżąca 

strata wynosi ok 600 000 pln miesięcznie. 

 

Pan Maciej Nejman dopytywał o sytuację finansową powiatu, czy został zrealizowany 

program poprawy? 

 

Radny Janusz Dziarski odpowiedział, że parking został wykonany, na realizację czeka 

monitoring, który pozwoli na uruchomienie parkingu. 

 

Pan Kamil Jeżyna poinformował o otrzymaniu informacji o naborze do szkół 

ponadpodstawowych. Pytał czy Zarząd zamierza wdrożyć zalecenia zawarte w audycie 

przeprowadzonym w powiecie wołowskim. 

 

Starosta Janusz Dziarski odpowiedział, iż odbyły się rozmowy z dyrektorami szkół. Zarząd 
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nie posiada ostatecznych informacji o ilości powstałych oddziałów na rok 2023/2024 szkolny. 

 

(Ad Vocem) 

Radny Kamil Jeżyna zaznaczył, iż nie uzyskał informacji na zadane pytanie. Pytał o 

stanowisko Zarządu odnośnie zaleceń w audycie. 

 

Radna Urszula Wojtyło pytała o to w jaki sposób Starostwo Powiatowe w Wołowie wspiera 

szkołę oraz czy wykonawca zapłaci karę za niedotrzymanie terminów. Czy została 

ustabilizowana sytuacja w Zespole Szkół Zawodowych w Wołowie? 

  

Pan Janusz Dziarski odpowiedział, że nie każde z zaleceń uda się zrealizować. Kwestia 

najbliższych tygodni pokaże wyniki. Audyt pozwolił poznać słabe punkty, jakie miały 

miejsce i dążenie do ich likwidacji. Jeżeli chodzi o ZSZ w Wołowie, pani dyrektor 

Przybyłowicz w ostatnim tygodniu sierpnia przedstawiła swoje propozycje odnośnie kadry 

kierowniczej co nie spotkało się z akceptacją Zarządu Powiatu.  

 

(Ad Vocem) 

Kamil Jeżyna prosił o jasną informację odnośnie realizacji wniosków końcowych audytu.  

 

Starosta Janusz Dziarski w ramach uzupełnienia dodał, iż powiat wołowski otrzymał 

propozycję przystąpienia do nowej grupy zakupowej tworzonej w Lubinie. Po 

przeanalizowaniu ofert cenowych  odnośnie energii elektrycznej oraz tego jakie ewentualne 

korzyści moglibyśmy odnieść przystępując do tej grupy zakupowej, powiat wołowski 

zdecydował się nie przystępować.   

 

Wobec wyczerpania głosów przystąpiono do punktu kolejnego. 

 

13. Informacja Przewodniczącego Rady na temat działalności w okresie 

międzysesyjnym. 

Przewodniczący poinformował o odbytym w sierpniu turnieju szachowym o puchar starosty, 

następnie 17 września br. turniej odbędzie się w Brzegu Dolnym. W dniach 24 – 25.08.2023r. 

Odbyły się Dni Międzypokoleniowe. 

 

Wobec braku głosów przystąpiono do punktu kolejnego.  
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14. Interpelacje i zapytania radnych. 

W dyskusji wzięli udział: 

Radny Kamil Jeżyna złożył na ręce przewodniczącego interpelację. 

 

Radny  Zbigniew Posacki pytał pana starostę, czy przyjąłby zaproszenie na zebranie wiejskie 

zorganizowane we wrześniu, aby odpowiedzieć na pytania mieszkańców. 

 

Starosta Janusz Dziarski odpowiedział twierdząco. 

 

Radny Stanisław Borkowski prosił o załatanie dziur w drodze wojewódzkiej w miejscowości 

Moczydlnica Klasztorna. 

 

(Ad Vocem) 

Jarosław Iskra odpowiedział, że szczegółowej odpowiedzi udzieli na kolejnym posiedzeniu 

Zarządu. 

 

Starosta Janusz Dziarski dodał, że kontynuowany będzie remont drogi na tym odcinku. 

 

Wobec dalszych głosów przystąpiono do punktu kolejnego. 

 

15. Wnioski i oświadczenia radnych. 

Wobec braku wniosków i oświadczeń przystąpiono do punktu kolejnego. 

 

16. Wolne głosy, komunikaty. 

Brak głosów i komunikatów. 

Wobec braku głosów przystąpiono do punktu kolejnego. 

 

17. Zakończenie obrad. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął LXII Sesję Rady Powiatu 

Wołowskiego. 

 

 

  

Przewodniczący 
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Rada Powiatu Wołowskiego 

  

 

Przygotował(a): Elżbieta Pogwizd 

 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


